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Comuna Brănești 
a înțeles că drumul 
către un viitor 
mai sustenabil 
și mai prosper 
se bazează pe 
proiecte ambițioase 
ce vizează 
utilizarea energiei 
regenerabile 
și dezvoltarea 
infrastructurii 
locale. Astfel, 
administrația din 
Brănești a reușit să 
implementeze cu 
succes un proiect 
ambițios de utilizare 
a energiei din surse 
regenerabile, în 
urma semnării 
unui contract 
de finanțare, 
în mai 2023, 
prin Programul 
Operațional 
Infrastructură 
Mare (POIM). Acest 
proiect a avut ca 
scop principal 
montarea de 
panouri fotovoltaice 
pe clădirile publice 
ale comunei, 
cu beneficii 
semnificative 
pentru comunitate.

Cristina NedelCu

Prin semnarea con
tractului de finanțare, 
anul trecut, autoritățile 
lo  cale au făcut un pas im
portant către reducerea 
dependenței de sursele 
tradiționale de energie și 
către protejarea mediului 
înconjurător. Cu o sumă 
de aproximativ 4,9 mili
oane lei alocată proiec
tului, primăria a decis să 
se concentreze pe instala
rea unui sistem fotovolta
ic cu o capacitate de 0,6 
MW, chiar dacă necesarul 
energetic al comunității 
este mai mare, estimat la 
circa 1,2 MW. 

Proiectul a fost im
plementat eficient, iar lu

crările au fost finalizate în 
decembrie 2023, înain
te de termenul limită im
pus de regulamentele de 
finanțare. Acest lucru de
monstrează angajamentul 
și capacitatea administra
tivă a Primăriei Brănești 
de a gestiona proiecte 
complexe și de a respec
ta termene strânse. 

Primăria a demarat 
acest proiect încercând să 
acopere nevoia de energie 
electrică a comunei prin 
utilizarea spațiilor dispo
nibile pe clădirile publice 
din localitate. Un alt obiec
tiv evident a fost acela ca 
administrația să contribuie 
la protejarea mediului în
conjurător prin utilizarea 
unei surse de energie cu
rată și regenerabilă. 

Primarul comunei, ex

pri mându-și satisfac ția pen
tru această realizare sem-

nificativă, a dezvăluit că, 
deși necesarul energetic al 
comunității depășește cu 
mult capacitățile actuale, 
implementarea unei soluții 
inițiale de 0,6 MW reușește 
să acopere complet nece
sarul pentru toate unitățile 
de învățământ din comună, 
precum și alte clădiri publi
ce, diminuând semnifica

tiv costurile cu facturile la 
energia electrică.

Implementarea pro
iectului a fost gestiona
tă cu atenție, având în 
vedere termenele strân
se impuse de finanțare. 
Lucrările au fost finaliza
te în decembrie 2023, iar 
recepția acestora a avut 
loc înainte de termenul li

mită, permițând astfel ca 
plata către constructor 
să fie efectuată la timp, 
cu ajutorul unui credit de 
trezorerie al primăriei.

Un aspect important 
al proiectului a fost depu
nerea cererii de rambursa
re a fondurilor, pentru a se 
asigura că in ves tiția este 
recuperată în mod cores
punzător. De asemenea, 
s-a urmărit și obținerea 
statutului de prosumator 
de la Enel, ceea ce va per
mite comunei să își reducă 
costurile cu energia elec
trică în viitorul apropiat. 
Demersul de a deveni pro
sumator, prin încheierea 
de contracte cu Enel, ara
tă o viziune îndrăzneață 
și orientată spre viitor. 
Această abordare nu doar 
că aduce beneficii financi
are imediate, ci și consoli
dează autonomia energe

tică a comunității în viitor.
Și, este demn de 

apreciat faptul că Primă
ria Brănești nu se oprește 
aici și că caută constant 
surse suplimentare de 
finanțare pentru a-și ex
tinde capacitatea energe
tică regenerabilă. 

Beneficiile acestui pro
iect sunt multiple și dura
bile. Prin montarea pano
urilor fotovoltaice, comuna 
Brănești va reduce semni
ficativ valoarea facturii la 
energie electrică, estimân
du-se o economie de apro
ximativ 50% în acest an. 
Astfel, investiția inițială se 
va amortiza într-un inter
val de timp relativ scurt, de 
cel mult cinci ani, oferind 
oportunitatea de a căuta 
și alte surse de finanțare 
pentru extinderea capa-
cității de producție a ener
giei regenerabile.
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Pasajul CFR, cea mai mare investiție a 
comunei

Pe lângă proiectul de utilizare a energiei din surse regenerabile, 
Primăria Brănești se implică și în alte proiecte de importanță 
majoră pentru comunitatea locală. Unul dintre acestea este 
construcția unui pasaj peste calea ferată, care va avea un impact 
semnificativ în fluidizarea traficului și reducerea poluării în zonă. 
Comuna a depus eforturi considerabile în obținerea finanțării și 
începerea lucrărilor pentru acest proiect crucial. Este un proiect 
de infrastructură vital pentru comunitate, evaluat la 81,215 
milioane lei, care va fi realizat datorită includerii în Planul Național 
de Redresare și Reziliență (PNRR), în parteneriat cu Ministerul 
Transporturilor. Cu termenul de execuție estimat la maximum 14 
luni, pasajul este așteptat să fie funcțional cel mai târziu în aprilie 
anul viitor, reprezentând cea mai mare investiție a comunei în 
infrastructură, de până în prezent. Acesta va rezolva în mod 
eficient problemele de trafic și va facilita accesul către comuna 
Brănești, jucând un rol crucial în dezvoltarea acesteia.
”Unul dintre cele mai așteptate proiecte în comuna Brănești 
este pasajul peste calea ferată, o problemă care a fost pe 
agenda noastră de mult timp. Sperăm că, în curând, vom 
emite autorizația de construcție. Este o veste bună că avem 
finanțarea asigurată și un constructor de încredere deja 
selectat. Licitația a fost câștigată de o companie care a 
demonstrat profesionalism și calitate în proiectul anterior, 
pasajul Domnești, ceea ce ne dă încredere că vom avea 
un rezultat similar de bun. Valoarea investiției în pasaj este 
semnificativă, reprezentând una dintre cele mai mari sume 
alocate pentru o lucrare în comuna Brănești. Este o necesitate 
crucială pentru comunitate, având în vedere fluxul constant 
de trenuri care traversează zona, 75/zi, care blochează 
traficul timp de câteva ore zilnic. Acest lucru afectează în 
mod direct calitatea vieții locuitorilor noștri și are un impact 
negativ asupra traficului și poluării. Prioritatea noastră este 
finalizarea acestui pasaj. Sperăm că lucrările vor începe în 
curând și că, potrivit estimărilor, vom avea un pasaj funcțional 
cel târziu până în aprilie anul viitor. Acest lucru va reprezenta 
o victorie importantă pentru întreaga comunitate, diminuând 
congestionarea traficului și îmbunătățind accesul către și 
dinspre comuna Brănești”, ne-a declarat primarul Niculae 
Cismaru.


